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/Referat 

LUU Øst 

Dato: 22. maj 2023 kl. 14.00 til 16.00 

Sted: Skelbækgade 1 

 
 

Tilstedeværende 
Birgitte Holst Wiehl, Furesø Kommune 
Janine Almy, FOA 
Louise Ystrøm, Gentofte Kommune 
Susanne Jørgensen, psykiatrien, Region H 
Anne Klitgaard Nielsen, Københavns Kommune 
Malene Balle Ricken, Region H 
Christina Klyhs Albeck, Gladsaxe Kommune 
Jacob Frydendal Clausen, Lyngby-Taarbæk Kommune 
Pernille Skovgaard Jensen, FOA 

Fra SOSU H 
Jens Christensen 
Lonnie Andersen 
Marianne Hellegård 
John Steffensen (ref.) 

Afbud: 
Camilla Skov, FOA SOSU 
Martin Kristian Buhl, FOA SOSU 
Maria del Rosario Scalvini, FOA SOSU 
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1. Godkendelse af dagsorden  

 
2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 8. marts 2023 

 
3. Det nationale rammepapir 

 
4. Drøftelse af Oplæring 2 
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5. Sammenhæng mellem oplæring og undervisning 

 
6. Fælles møde for det lokale uddannelsesudvalg 

 
7. AMU 

 
8. Orientering fra SOSU H 

 
9. Orientering fra medlemmer og formandskab 

 
10. Eventuelt 

 

Referat 
 

1. Godkendelse af dagsorden  
Der var udsendt et forslag til dagsorden for mødet i LUU Øst den 22. maj 2023. Udval-
get godkendte dagsordenen. 

 
 
2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 8. marts 2022 

Der var udsendt et referat af mødet i udvalget den 8. marts 2023. Der var ikke kom-
met bemærkninger til referatet. Udvalget havde ikke supplerende bemærkninger til 
det godkendte referat. 

 
3. Det nationale rammepapir 

Anne indledte punktet med at nævne, at Rammepapiret var udsendt lige inden sene-
ste møde, og at det var på dagsordenen, fordi de beskrevne ændringer, for betydning 
for uddannelserne fremadrettet. 
 
Malene nævnte, at arbejdet med at finde løsninger med hensyn til udveksling af oplys-
ningen mellem oplæringen og skolen var sat i gang i Det Regionale Praktikpladsud-
valg (RPU). Der er udfordringer i forhold til systemer, fordi der allerede er flere forskel-
lige elevadministrative systemer, og der er udfordringer i forhold til GDPR-lovgivnin-
gen. 
 
Udvalget drøftede udfordringerne, der også bliver forstærket af, at der kan være for-
skellige tolkninger af reglerne. Der er fælles ønske om at finde de bedt mulige løsnin-
ger i forhold til eleverne.  
 
Det blev nævnt, at når de fælles løsninger er kommet på plads, så bliver LUU oriente-
ret om løsningerne. 
 
Janine nævnte, at FOA følger udviklingen i opsigelse af elever, og at det er FOAs vur-
dering, at der sker en stigning i antallet af elever, der opsiges meget tidligt i forløbet. 
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Udvalget drøftede de mulige begrundelser for tidlig opsigelse af elever, herunder om 
opsigelserne sker i prøvetiden eller efter. 
 
Der var et ønske om, at der findes tal for opsigelser af elever, og eventuel viden om 
hvornår. 
 
Udvalget besluttede, at der skal et punkt på næste udvalgsmøde om øget fasthol-
delse. Herunder mulige data om tidspunkt for opsigelser samt eventuelle begrundel-
ser. Eventuelt bør der ses på elevgrupper  
 
 

4. Drøftelse af Oplæring 2 
Punktet havde været på dagsordenen tidligere, og punktet drejede sig om, hvordan 
eleverne bliver fordelt på de oplæringssteder, der er aftalt mellem kommunerne og re-
gionen, samt om der er behov for, at eleverne får større viden om de typer af oplæ-
ringssteder, hvor de kan komme i praktik. 
 
Udvalget drøftede erfaringerne med, hvordan eleverne fordeles på oplæringsstederne. 
Det foregår forskelligt på SOSU Hs adresser, og giver anledning til udfordringer, når 
elevernes forventninger ikke kan opfyldes. Der er som udgangspunkt det antal plad-
ser til rådighed, som der er elever på Oplæring 2. 
 
Udvalget fandt, at der bør være en vis ensartethed og lydhørhed overfor eleverne øn-
sker, samtidig med at det i praksis vil være en uløselig opgave at opfylde alle elevers 
ønsker. 
 
Udvalget havde en længere drøftelse af de forskellige faktorer, der giver udfordringer, 
herunder fx at en elevs ønske til oplæringssted kan blive udfordret af, at det givne op-
læringssted vil betyde lang transporttid. 
 
Det blev nævnt, at bør der arbejdes med at forberede eleverne på vilkårene for forde-
lingen af pladserne, herunder at eleverne får et bredere syn på mulighederne i de mu-
lige forskellige typer af oplæringssteder. Det blev nævnt, at korte film om de forskel-
lige typer af oplæringssteder kan gøre gavn. 
 
Udvalget afsluttede punktet med en beslutning om at sende spørgsmålet til det cen-
trale udvalg til drøftelse, samt med en konstatering af, at der er brug for større tydelig-
hed om, hvordan oplæringspladserne på Oplæring 2 bliver fordelt, samt bedre infor-
mation til eleverne. 

 
 

5. Sammenhæng mellem oplæring og undervisning 
Drøftelserne under punktet tog udgangspunkt i, at SOSU H arbejder med kontaktlærer-
funktionen. Kontaktlærerfunktionen skal medvirke til at sikre, at elevernes eventuelle 
behov for bistand og støtte bliver mødt hurtigt og koordineret. 
 
Udvalget drøftede om kontaktlæreren også var kontakt i forhold til oplæringen. Jens 
præciserede, at kontaktlæreren alene skal sikre den interne koordination på SOSU H. 
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Hvis oplæringen har brug for kontakt til skolen, så bør kontakten rettes til uddannel-
seslederen. 
 
 

6. Fælles møde for det lokale uddannelsesudvalg 
Der er inviteret til et fælles møde for alle medlemmer af det lokale uddannelsesudvalg 
den 26. juni i Brøndby. Der er udsendt en invitation, og der er omkring 40 tilmeldte på 
nuværende tidspunkt. 
 
 

7. AMU 
Udvalget havde på det seneste møde drøftet udviklingstendenser og kompetencebe-
hov på baggrund af FEVUs årlige spørgeskema til det lokale uddannelsesudvalg. 
 
Kompetencecentret havde på baggrund af drøftelserne udarbejdet et svar til FEVU på 
vegne af LUU. Svaret var vedlagt materialet til dette møde som et særskilt bilag. 
 
I svaret til FEVU bliver nævnt et ønske om udvikling af to uddannelser – Operationsas-
sistent 1 og 2. Marianne uddybede begrundelsen for uddannelsen. Der er tre skoler, 
SOSU H, SOSU Øst og SOSU Syd, der i fællesskab vil stå for udviklingen. Uddannel-
serne er rettet til social- og sundhedsassistenter. Udvalget drøftede uddannelserne 
kort, og det blev nævnt, at det er positivt med uddannelser, der uddanner ”ind i faget”. 
 
Udvalget havde en kort drøftelse af uddannelserne rettet mod oplæringsvejlederne. 
Uddannelserne – niveau 1, 2 og 3 – udbydes fortsat. Samtidig udvikles flere uddan-
nelser rettet til vejlederne, der retter sig mod vejledning af elever med fx særlige ud-
fordringer. 
 
 

8. Orientering fra SOSU H 
Jens orienterede om udviklingen på SOSU H siden seneste møde. 
 
Antallet af optagne på de seneste tre GF2-optag har været højere end forventet, og 
dermed er der også forventning om, at flere begynder på hovedforløbene. 
 
SOSU Hs afdeling på Skt. Petri lukker, da lejemålet ophører. Der er ved at blive indgået 
en aftale om et lejemål ved Blågårds Plads. 
 
 

9. Orientering fra medlemmer og formandskab 
Janine nævnte, at der brug for dommere til DM i Skills. Så alle interesserede kan hen-
vende sig til Janine. 
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10. Eventuelt 
Der var ikke bemærkninger under punktet. 

 
 
 
25-05-2023 JST 
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